

目 录

二〇一九年第四期(总第214期)

隐喻翻译的方法与理论 胡壮麟(1)

言语产出中隐喻加工的脑功能成像研究 顾介鑫 余芳芳 王进军(10)

论和词义有关的语用操作 左思民(19)

曲言负极词语用得体的博弈论分析 蒋 勇(32)

“客气”类谦辞构式的构式化与功能演化 陈红燕 陈昌来(48)

语篇现象的多维考察 丁金国(62)

明清时期的“怎么……”互文性事件列举句式研究 卢惠惠(74)

基于认知参照视域的超常规组配研究 杨 彬(84)

修辞与功能:语言研究的交汇与融合

——“修辞与功能”前沿理论工作坊述评 李建新 刘婉晴(94)

本刊声明 (31)

Contents

Methods and Theories of Metaphor Translation **Hu Zhuanglin**(1)

A Functional Magnetic Resonance Imaging Study: on Metaphorical Processes during
Language Production **Gu Jiexin, Yu Fangfang & Wang Jinjun**(10)

On the Pragmatic Operation Related to Word Meaning **Zuo Simin**(19)

A Game-theoretical Interpretation of the Pragmatic Felicity of NPIs of Litotes
..... **Jiang Yong**(32)

The Constructionalization and Functional Evolution of the Modest Construction
“*keqi*” **Chen Hongyan & Chen Changlai**(48)

A Multidimensional Study of Discourse **Ding Jinguo**(62)

A Study on the construction with *zenme*... for Listing Intertextual Events
in Ming and Qing Dynasties **Lu Huihui**(74)

An Analysis on Hypernormal Match Based on Reference Point Model
..... **Yang Bin**(84)